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Prežila som úžasnú 
sobotu. Odrazu som si 
mestský park zamilovala. 
Musela som sa však 
na dvanásť hodín 
preniesť do stredoveku. 
Úprimne som sa spolu 
s hlavnými organizá-
tormi Villa Benu tešila, 
že sme "vymodlili" 
nádherné počasie. 
Ideálne, priam neuveri-
teľné. Sobota priniesla 
zblíženie Bánovčanov 
so stredovekom, 
nadšenie a pohodu... 
Či účinkujúcich, tak 
divákov. A preto, Bar-
borka a Kryštof, ešte raz 
úprimne, tak ako zborovo 
zaznelo v noci úplne 
na záver v mestskom 
parku - ĎAKUJEME!
  Alena Borszéková 
 šéfredaktorka

Na margo

Do konca prázdnin 
ostávajú už len 

dva týždne, preto 
neprehliadnite pozvánky 

v našich novinách 
na rôzne akcie v meste 

a okolí, kde môžete 
s celou rodinou stráviť 

pekné chvíle letnej 
pohody aj kultúrneho 

vyžitia... 

Neprehliadnite!

Villa Ben prijali Bánovčania s nadšením

Výročie 
SNP očami 
gymnazistu aj 
príbeh priameho 
účastníka

Zahraniční 
dobrovoľníci 
zo siedmich 
krajín sveta 
na Uhrovskom 
hrade

Bánovské 
hudobné skupiny 
- Mellow:Barz, 
Starí Známi 
a Rado Hanko

Mesto upozorňuje 
na odstraňovanie 
vrakov na náklady 
majiteľa

Aktivity v oblasti životného prostredia
Vedenie mesta reaguje 

na  otázk y spravodaj-
ského redaktora Viktora 
Vinczeho, ktorý požiadal 
o  vyjadrenie k  realizácii 
vodozádržných opatrení 
v mestách a žiadosti o prí-
spevok na ne.

Mesto Bánovce nad 
Bebravou v  minu lost i 
nepožiadalo o  nenávratný 
finančný príspevok na rea-
l i záciu vodozádržných 
opatrení v  rámci výzvy 

Operačného programu Kva-
lita životného prostredia. 
Čo sa týka roku 2019, mesto 
nevylučuje zapojenie sa 
v  ďalšom kole tejto výzvy, 
ale v prvom polroku mesto 
systematicky riešilo iné 
dôležité aktivity v  rámci 
životného prostredia, ktoré 
sú súčasťou plánovaných 
výziev v  tejto oblasti. Pri 
zapájaní sa do  vypísaných 
výziev musí mesto vždy 
prihliadať na  súvisiace 

finančné prostriedky, ktoré 
je potrebné alokovať v roz-
počte mesta na  zabezpe-
čenie projektov, projektovej 
dokumentácie a  verejného 
obstarávania pred podaním 
projektu. Nie každý projekt 
je úspešný a náklady na rea-
lizáciu projektov je potrebné 
zaplatiť z  rozpočtu mesta 
pred jeho podaním. 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou sa v  minulých 
o b d o b i a c h  z a p o j i l o 

do  výziev v  oblasti život-
ného prostredia týmito 
projektmi:
1. Zníženie energetickej 
náročnosti MŠ 9. mája, 
Bánovce nad Bebravou 
(úspešný – zrealizovaný)
2. Obstaranie záhradných 
kompostérov na  predchá-
dzanie vzniku BRKO - 
Združenie obcí Bánovecko 
(úspešný – zrealizovaný)
3. Zhodnocovanie bio-
logick y rozložiteľného 

odpadu v  meste Bánovce 
nad Bebravou (na kontrole 
RO)
4. Zhodnocovanie bio-
logick y rozložiteľného 
odpadu v  meste Bánovce 
nad Bebravou (zamietnutý)
5. Zníženie energetickej 
náročnosti Materskej školy 
Ul. Radlinského 3, Bánovce 
nad Bebravou (zamietnutý) 

V i a c e r ý m  š k o l á m 
a  škôlkam boli schválené 

Pokračovanie na 3. strane >>

Prvý stredoveký fes-
tival na území nášho mesta 
otvoril sprievod účinkujú-
cich v dobových kostýmoch 
z rôznych kútov Slovenska 
na  čele s  hlavnými orga-
nizátormi – Bánovčanmi 
Barborou Mikulášovou 
a  Kryštofom Balutom (na 
foto). Smeroval k  sym-
bolickému zák ladnému 
kameňu na námestí, ktorý 
pripomína prvú písomnú 
zmienku z  roku 1232 
o  našom meste - o  Villa 
Ben. Na  pravé poludnie 
prišla festival v  mestskom 
parku slávnostne otvoriť 
aj pr imátorka Rudolfa 
Novot ná v  doprovode 
stredovekých rytierov. Už 
vtedy zaznel prísľub, že 
mesto založilo novú tra-
díciu. Hlavní organizátori 
prišli s myšlienkou priniesť 
stredovek do  Bánoviec už 
pred rokom. A  ich sen sa 
v sobotu stal skutočnosťou 
aj vďaka podpore mesta, 
kraja, sponzorov, priateľov. 
A  Bánovčania všetkých 
generácií to prijali s  nad-
šením. Užili si rytierske 
súboje skupín Vir Fortis, 
Medvedi a Satyros, dobovú 
hudbu, snáď tú najlepšiu, 
akú máme na  Slovensku 
v  podaní Vrbovských vŕb 
a  Strigôňa, deti dobýjali 
hrad a učili sa, aký má byť 
pravý rytier... Čo všetko fes-
tival priniesol, sa dozviete 
v budúcom vydaní novín vo 
fotoreportáži.
 Text a foto:
  Alena Borszéková
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SOM občan, mám názor... Výročie SNP očami gymnazistu
Už onedlho bude mať 

naša krajina možnosť pripo-
menúť si sedemdesiate piate 
výročie Slovenského národ-
ného povstania. Hoci si už 
po  desaťročia zvykneme 
túto historickú udalosť 
pripomínať veľ kolepými 
a  pompéznymi oslavami, 
zdá sa, že reálny význam 
Povstania ako hrdinského 
gesta nášho obyvateľstva 
nám stále uniká.

Na Slovensku si po dlhé 
roky komunistický režim 
S N P  „ pr i v l a s t ň ov a l “ 
a  znevažoval úlohu, ktorú 
v ňom zohral demokratický 

a  občiansky odboj. Mnohí 
armádni generáli, ktorí 
počas Povstania preuka-
zovali najvyššiu mieru 
hrdinstva, boli v 50. rokoch 
postihovaní perzekúciami 
a  čistkami. Výsledkom 
bolo to, že naša spoločnosť 
si nedokázala dostatočne 
osvojiť ideály, ktoré ju v tých 
pohnutých časoch viedli 
k heroickým činom. Nedo-
kázali sme si dostatočne 
uvedomiť, že Povstanie bolo 
prejavom toho, že akákoľvek 
forma totality a  pošliapa-
vania po  ľudských právach 
pre nás nie je prijateľná.

Dnes existujú celé 
množstvá výpovedí o  beš-
tialite, ku ktorej sa vtedajší 
fašistický režim dokázal 
znížiť pod kepienkom 
„boja za  národ“. Voči 
celým skupinám obyva-
teľstva sa uskutočňovali 
represálie, ktorých cieľom 
bolo zbaviť ľudí ich dôs-
tojnosti a  degradovať ich 
zo slobodne konajúcich 
bytostí na objekty utrpenia. 
Vyhlásenia miestnych kvis-
lingov, ktoré zo Židov robili 
doslova pôvodcov všetkého 
zla, iba umocňovali to, že 
farská republika, ktorá tu 

vznikla výlučne z Hitlerovej 
vôle, sa stávala zloči-
neckým režimom a doslova 
nástrojom na  páchanie 
ohavností.

Br uta l ita ,  s   a kou 
fašisti potláčali akékoľvek 
formy odporu, sa prejavila 
v  masakroch, ktorých sa 
dopúšťali voči domácemu 
obyvateľstvu. Aj Cibislávka, 
stojaca neďaleko nášho 
mesta, je jedným z prejavov 
tohto teroru. To, že sme 
v  sebe napriek týmto pod-
mienkam našli hrdinský 
moment a  postavili sa 
režimu, svedčí o  výni-

močnej odvahe, o  pocho-
pení, že v ťažkých chvíľach 
za nás nikto nič nevybojuje 
a  že za  demokraciu sa 
musíme postaviť a  bojovať 
za ňu do poslednej línie.

Pre dnešnú spoločnosť 
musí byť fašistická totalita 
historickým varovaním 
a  poučením, že demok-
raciu si musíme chrániť 
pred nástupom diktatúry. 
Totalitný režim totiž v spo-
ločnosti nenastupuje zo 
dňa na  deň, ale pozvoľne 
a  nenápadne. Nezačína sa 
činmi, ale práve slovami, 
slovami o  menejcennosti 

tej – ktorej etnickej skupiny 
a  o  potrebách tvrdého rie-
šenia. Hannah Arendtová 
nás už v roku 1963 varovala 
pred „banalitou zla“, ktorá 
umožňuje nástup totality. 
Je potrebné, aby sme v našej 
spoločnosti ešte intenzív-
nejšie ako doteraz pestovali 
v z á jom nú  to le r a nc iu 
a  slušnosť a  bránili šíreniu 
nenávisti. Inak totiž hrozí, 
že si SNP budeme musieť 
onedlho zopakovať. 

 Adam Briešťanský, 
 študent Gymnázia 

 Janka Jesenského

Vyzývame účastníkov 
osláv SNP, ktoré sa usku-
točnia 31. augusta 2019 
na Jankovom vŕšku, aby sa 
pridali k  Pochodu pluku 
nesmrteľných a  tak vyjad-
rili úctu svojim predkom. 
Pochod sa uskutoční 
o  15.30 h od  amfiteátra 
k  mohyle. Pochod orga-
nizuje Oblastný v ýbor 
SZPB Trenčín. Chceme, 
aby sa ho zúčastnili okrem 
pozostalých po účastníkoch 

odboja aj členovia SZPB 
a  sympatizanti s  fotogra-
fiami účastníkov odboja. 
Fotografi e si môžu zhotoviť 
a priniesť sami, alebo poslať 
prostredníctvom SZPB.
Podklady je možné poslať 
aj priamo na  adresu OblV 
SZPB, Železničná 3, 911 01 
Trenčín, alebo na  oblvtn@
szpb.sk do  23. augusta 
2019. 

  Ján Holička, predseda 
 OblV SZPB Trenčín

Výbor Základnej orga-
nizácie SZPB v Bánovciach 
nad Bebravou pozý va 
všetkých svojich členov 
na členskú schôdzu, ktorá sa 
uskutoční stredu 28. augusta 
od  13.00 h v  zasadačke 
mestského úradu na prvom 
poschodí na  Farskej ulici. 

Po skončení schôdze sa čle-
novia zúčastnia mestských 
osláv 75. výročia SNP a tiež 
pietneho aktu k ladenia 
vencov pri pamätníkoch 
umučených vlastencov 
na  Cibislávke a  Salašteku 
a pri hrobe padlých na mest-
skom cintoríne.  (ep)

Pochod odbojárov

Schôdza SZPB

28. 8. 2019 o 15.00 ho 15.00 h
Námestie Ľ. Štúra pred MsÚ

Oslavy 
75. výročia SNP

Oslavy 
75. výročia SNP

Mesto Bánovce nad Bebravou 
a Slovenský zväz protifašistických bojovníkov

pozýva na

Slovenské

národné

povstanie

Pietna spomienka k jubilejnému výročiu SNP začne promenádnym 
koncertom DH Boboťanka, program bude pokračovať o 15:00 kladením 
vencov k budove MsÚ s FS Bebran. Po kultúrnom programe bude 
nasledovať poklona hrdinom SNP na pamätných miestach - na mestskom 
cintoríne, Cibislávke a Salašteku.

Leto bolo pokojné. Nič 
zvláštne sa neudialo, len 
ohňov v  horách pribúdalo, 
raz na  Čiernom vrchu, 
raz na  Homoli, Tisovníku, 
Demovci, až 29. augusta 
vzplanula veľ ká vatra 
Slovenského národného 
povstania. 29. august bol 
utorok. Deň ako iný, horúci 
augustový. V stodolách ešte 
spievali mláťačky. Mlatba 
sa končila a  na  nedeľu 
tretieho septembra sa plá-
novali dožinky. Komisári pri 
mláťačkách, verní režimu, 
presne vážili a  do  výkazov 
zapisovali namlátené obilie. 
Na obed išiel som do krčmy 
ku Hadvigovi po pivo. Starý 
krčmár pán Hadvig, bývalý 
agrárnik, teraz zástupca 
vládneho komisára, ľudácky 

režim nemal v  láske. 
Neraz vylaďoval baterkový 
rádioprijímač. Chví ľ ku 
chrapčal a potom čisto jasne 
bolo počuť: „Smrť fašistom 
a  okupantom, nech žije 
Československá republika!“ 
Kým mladý Hadvig čapoval 
pivo do prinesených nádob, 
starý pán sa vzdialil. Medzi 
tým prišlo do  krčmy nie-
koľko smädných chlapov 
a medzi nimi i obecný sluha 
Šipka, inak zvaný ako sváko 
Dadada. Starý pán Hadvig 
sa o chvíľu vrátil a doniesol 
na žrdi stočenú a starostlivo 
zabalenú československú 
zástavu, podal ju Šipkovi 
so slovami: „Štefan vztyč ju 
na  vežu strekárne!“ V  tom 
čase jediné miesto pre 
tento účel. A  skutočne tam 

o  chvíľu zaviala a  hlásala 
obnovenie ČSR. Táto udalosť 
sa rýchlo rozniesla po  celej 
dedine. Prví sa spamätali 
komisári pri mláťačkách. 
Zmizli, neostal po  nich ani 
pach. Na  druhý deň prišlo 
do  dediny nákladné auto 

z Uhrovca a na ňom niekoľko 
chlapov: Jamrich Chúťka, 
Michal Mišak, Ján Pavle, 
Štefan Pružinec a  odišli 
po  zbrane do  Zemianskych 
Kostolian. Z  ostatných 
mladých chlapov – vojakov 
bol utvorený strážny oddiel 

v  počte 30 pod vedením 
miestneho riaditeľa školy 
Milana Dudáka. 

Partizáni oslobodili 
väzňov, židovských občanov 
v  tábore Nováky. Títo sa 
húfne prisťahovali k  nám. 
Obraz žalostný, starí , 
deti, ženy. Žalostnejší bol 
však neskôr pri exhumácii 
z  masových hrobov. Všetci 
boli fašistami a  gardistami 
povraždení. V nedeľu 3. sep-
tembra pred „strekárňou“, 
na  ktorej visela Šipkom 
vztýčená zástava, bolo zhro-
maždenie občanov. Obec 
v  tom čase mala cca 2000 
obyvateľov. Z  toho značná 
časť bola na  robotách 
po  majeroch. Na  zhromaž-
dení sa zišlo okolo 900 ľudí, 
ku ktorým prehovoril veliteľ 

Partizánskej brigády Jana 
Žižku Teodor Pola, Arnošt 
Krpec, sovietsky partizán 
Ivan Časnyk, dlhoročný 
starosta a  vládny komisár 
Štefan Mišina a evanjelický 
farár Ondrej Bartko. Tento 
ako by bol predvídal, že prídu 
aj ťažké chvíle, nabádal, 
aby ľudia boli jednotní, 
nežalovali jeden na druhého, 
nevyzrádzali sa, pred nezná-
mymi ľuďmi nehovorili 
o partizánoch a pod. Ľudia 
pochopili a vďaka tomu obec 
vypálená nebola... 

Úryvok z príbehu Jána 
Klemana pod názvom U nás 
v Kšinnej, ktorý je súčasťou 
publikácie Čas vzdoru – 
alebo spomienky na  SNP 
pod Jankovým vŕškom 
vydanej v roku 1996.

Ján Kleman o vztýčenej československej zástave v auguste 1944

Vľavo veliteľ Partizánskej brigády Jana Žižku Teodor Pola
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SOM poslanec, mám názor... 
Kosiť či nekosiť! To je otázka...

D v e  m o t o r o v é 
kosačky (jedna opakovane 
pokazená) a  päť ručných 
„vyžínačov“ sú pre potreby 
kosenia v  našom meste 
skutočne nedostatočné. Je 
leto a  nebyť obrovského 
sucha, Bánovce sú zaras-
tené. Asi nie som jediný, 
kto má z  toho podobný 
pocit. Aby som sa však 
uistil, že podobný názor 
ako ja majú aj ostatní 
Bánovčania, prečítal som 
si na  internete niekoľko 
diskusií a  požiadal som 
viacerých z vás o názor.

Čo si o tejto situácii 
myslíte vy?

„Treba začať kosiť. Už 
dnes je neskoro, ani so psom 
sa nedá ísť venčiť. Za chvíľu 
mu budem musieť dať GPS 
na  krk, aby som ho vôbec 
našla.“ „Mesto má zodpo-
vednosť za  svoje pozemky 
a nerobí nič pre zlepšenie.“ 
„Ja si myslím, že by sa 
verejná zeleň ešte nemala 
kosiť, neprospieva to hmyzu 
ani včelám.“ „V Bánovciach 

by sme sa mali starať aj 
o  detské ihriská, aby sme 
deťom nemu sel i  kvôli 
vysokej tráve každý deň 
vyberať kliešte.“ „Keby bolo 
pred voľbami primátorov, 
tak by bolo určite pokosené.“

Ospravedlniť sa nestačí, 
treba konať.

To je len malý výber 
z   va š ich koment á rov 
a  názorov, s  ktorými sa 
stotožňujem. Áno, keby 
bol i komunálne voľ by 
každý rok, naše mesto by 
vyzeralo ako z fi lmu – mali 
by sme upratané, vyčistené, 
pokosené. Žiaľ, voľby sú 
raz za štyri roky. Poľahču-
júca okolnosť pre súčasné 
vedenie mesta je snáď len to, 
že primátorka si vzniknutú 
situáciu všimla a občanom 
sa ospravedlnila.

Ako vyriešiť tento 
problém?

Pozrime sa tam, kde 
to už funguje. O  verejnú 
zeleň sa starajú aj okolité 
obce, ktoré sú rozlohovo 
menšie. Preto si myslím, 

že keď pokosia u  seba, 
mohli by s kosením vypo-
môcť aj nášmu mestu. 
Druhé riešenie: Bánovce 
majú štyri mestské časti. 
Všetky si kosia sami. Preto 
navrhujem pre tento účel 
rozdeliť naše mesto na  6 
rovnako veľkých plôch. Ku 
každej treba prideliť jednu 
motorovú kosačku a jeden 
vyžínač. Mestom určení 
kosci by sa tak starali 
iba o  im zverené plochy 
a  nie o  celé mesto. Tretie 
riešenie: Zamestnať koscov 
na  dohodu a  dobre ich 
zaplatiť. Verím, že v takom 
prípade by si prišiel pri-
vyrobiť nejeden zručný 
Bá novč a n vo s vojom 
voľnom čase.
A čo biodiverzitné lúčky?

Viacerí z vás ste v dis-
kusii upozornili aj na nový 
trend, ktorým sa uberajú 
niektoré mestá a  obce 
na  Slovensku. Tie nechá-
vajú cielene zarásť zelené 
pozemky, aby vytvorili tzv. 
biodiverzitné lúčky. Pomá-

hajú tým prežiť včelám, 
ale aj rôznym iným živočí-
chom. Čo si o tom myslím? 
Súhlasím. Nevravím však 
o dvojmetrových zelených 
porastoch popri chodní-
koch či detských ihriskách. 
Mám na mysli veľké zelené 
plochy, ktoré by sme mohli 
vopred vytipovať a vysiali 
by sme ich lúčnymi kvetmi. 
Tie sa kosiť nemusia a este-
ticky vyzerajú dobre.

Idem, riešim.
V   n a s l e d u j ú c i c h 

dňoch požiadam vedenie 
mesta o  riešenie tohto 
problému, budem naliehať 
na  kosenie a  oslovenie 
s ta rostov z  okol it ých 
obcí, ktorí by nám mohli 
pomôcť. Zároveň budem 
sledovať, či mesto v pozadí 
nepripravuje nejaký kšeft 
pre fi rmu, ktorá by za hori-
bilné peniaze kosila naše 
pozemky, pretože to by 
určite nebolo v  prospech 
občanov. 

Ján Kšiňan, 
 poslanec MsZ

Čo nové na radnici
Pravidelná rubrika, v ktorej prinášame novinky zo 

stretnutí primátorky Rudolfy Novotnej a vedenia mesta 
s občanmi a zástupcami organizácií:
 s ohľadom na povinné zriadenie karanténnej stanice, 
po zvážení viacerých lokalít a prehodnotení technických 
podmienok možnosti pripojenia na  vodu a  elektrinu 
a  prístupovej cesty bola vybraná lokalita za  areálom 
firmy Kord. V  súčasnosti sa spracováva projektová 
dokumentácia. „Veľmi si želám, aby psíkovia prežili už 
túto zimu v primeranom dôstojnom prostredí,“ uviedla 
primátorka mesta,
 rokovanie s  Najvyšším kontrolným úradom SR 
o vypracovaní ôsmich opatrení na nápravu zistených 
nedostatkov na  základe protokolu o  výsledkoch kon-
troly NKÚ za obdobie 2016 - 2018, ktorá bola zameraná 
na poskytovanie dotácií a zhodnotenie stavu a vývoja 
dlhu a záväzkov mesta,
 vedenie mesta nadväzne na  zmeny súvisiacich 
právnych noriem pripravuje na  rokovanie  mestského 
zastupiteľstva   doplnok č. 7 k  Všeobecne záväznému 
nariadeniu mesta Bánovce nad Bebravou č. 53 o posky-
tovaní dotácií právnickým a fyzickým osobám. Všetci 
žiadatelia o  poskytnutie dotácie na  činnosť alebo 
konkrétnu akciu budú predkladať žiadosti už v zmysle 
nového doplnku uvedeného VZN,
 riešenie dlhodobo nedokončenej rozkopávky 
na miestnej komunikácii na Ulici 9. mája, ktorá vznikla 
v dôsledku poruchy na teplovodnom vedení v bytovom 
dome pri Trenčianskej ceste. Po jeho oprave po skončení 
vykurovacieho obdobia a prísľube spoločnosti Byttherm, 
s.r.o. o  odstránení rozkopávky do  15. júla 2019 bolo 
mesto nútené v  prechádzajúcom týždni reklamovať 
technologický postup opravy komunikácie. Dokončenie 
opravy komunikácie spoločnosťou Byttherm a sprejazd-
nenie Ulice 9. mája sa očakáva do konca augusta,
 vedúci odboru služieb mestu Michal Pojtek infor-
moval vedenie o  pravidelných kontrolách, opravách 
a  možnostiach zatienenia detských ihrísk v  meste (aj 
systematickou výsadbou drevín). Ďalej informoval 
o realizovaní solárneho osvetlenia na križovatke komu-
nikácií smerom na Prievidzu, Uhrovec a Biskupice a tiež 
o náhrade poškodeného pletiva na ihrisku za bytovým 
domom na ulici Mojmírova. 

Tlačová správa mesta

V pondelok 12. augusta 
mesto odstráni lo vrak 
automobilu Opel Astra, 
ktorý bol odstavený na ulici 
Cibislavská pri garážach. 
Keďže majiteľ vozidla už 
dlhšiu dobu nerešpektoval 
v ýz v y na  odst rá nenie 
vozidla v dodatočnej lehote, 
ktoré mu boli prvotne 
zaslané mestskou polí-
ciou a  následne mestom 
Bánovce nad Bebravou ako 
správcom cesty, rozhodlo 
sa mesto vykonať odtiah-
nutie vraku v zmysle VZN 
č. 37 prostredníct vom 
poverenej osoby - spo-
ločnosťou  DE-S-PE,  s.r.o. 
na parkovisko v Prievidzi. 

Mesto Bánovce nad 
Bebravou, týmto upozor-
ňuje majiteľov motorových 
vozidiel, že za vrak sa pova-

žuje každé vozidlo, ktoré je 
trvalo vyradené z evidencie 
voz id ie l  a lebo t r va lo 
nespôsobi lé prevádzky, 
ktoré svojím technickým 
stavom nespĺňa podmienky 
bezpečnej a plynulej cestnej 
premávky, vzbudzuje dojem 
zanedbania a  nepriaznivo 
vplýva na životné prostredie. 
Vraky automobilov vplý-
vajú na okolie neestetickým 
vzhľadom, sú potenciálnym 
ohrozením životného pro-
stredia (napr. možný únik 
kvapalín) a zaberajú parko-
vacie miesta. I  keď majiteľ 
vraku nerešpektuje výzvy 
na  odstránenie vozidla, 
musí si byť vedomý, že bude 
znášať náklady súvisiace 
s  odtiahnutím a  zabezpe-
čením vraku. 

Tlačová správa mesta 

Odstránenie vraku

projekty v  rámci Partici-
patívneho - komunitného 
r o z p o č t u  T SK  a le b o 
prostredníctvom nadácií 
(Dajme odpadu druhú 
šancu, Staráme sa o rastliny, 
Zelená oáza pod holým 
nebom a pod.).

Z  opatrení, na  ktoré 
poukazuje pán redaktor, 
by do  úvahy prichádzala 
r e a l i z á c i a  z b e r n ý c h 
jazierok a  vegetačných 
stien. V  rámci budovania 
nových odstavných plôch 
sa využíva odvodňovacia 

dlažba. Mesto Bánovce nad 
Bebravou má pomerne veľa 
zelených plôch a  stromov, 
k toré sú pr irodzený m 
ochladzovačom teploty 
a zadržiavajú vlahu v pôde. 
Na  jeseň tohto roku sa 
plánuje rozsiahla výsadba 
nových drevín. Súčasťou 
životného prostredia mesta 
je aj Vodná nádrž Prusy 
s  úžitkovou plochou 35,12 
ha.

Mesto je v  oblast i 
ž i v o t n é ho  pr o s t r e d i a 
aktívne a  v  predchádza-
júcom období sa zameralo 

najmä na obstaranie nádob 
na  triedený zber či zabez-
pečenie kompostérov pre 
obyvateľov. V rámci osvety 
na jar tohto roka organizo-
valo mesto besedy o  kom-
postovaní s  Branislavom 
Moňokom z  O.Z. Priatelia 
Z eme .  V  ekolog ic ke j 
osvete sú aktívne všetky 
školy na území mesta. Ani 
obyvateľom Bánoviec nie je 
ľahostajná kvalita životného 
prostredia, čo sa ukázalo 
na  celomestskej  a kci i 
Veľké jarné upratovanie pri 
príležitosti Hodiny Zeme. 

Do upratovania sa zapojilo 
viac ako 200 Bánovčanov 
v  deviatich tímoch alebo 
indiv iduá lne. Spoločne 
vyzbierali v meste viac ako 
100 vriec odpadu a upratali 
okolie bytových a  rodin-
ných domov a  verejných 
priestranstiev.

Pozvanie na  besedu 
v Bánovciach nad Bebravou 
v septembri prijal uznávaný 
klimatológ Jozef Pecho, 
s  ktorým mesto spolupra-
cuje na  príprave adaptač-
ných opatrení. 

Tlačová správa mesta

Aktivity v oblasti životného prostredia

Údržba verejnej zelene 
bý va pre mnohé samo-
správy často veľmi tvrdým 
orieškom. Každé mesto sa 
musí popasovať s požiadav-
kami obyvateľov na  vzhľad 
okolia a  s  vlastnými mož-
nosťami zabezpečiť ho. Je 
tomu tak aj v  Bánovciach. 
Náklady na kosbu sú podľa 
vedúceho odboru služieb 
mestu občanov Michala 
Pojteka obdobné ako minulý 
rok. Častejšie kosenie by 
ich však navýšilo. „Keďže 
je koscov málo a  ľuďom sa 
vidí interval kosby dlhší, 
zvažuje sa možnosť osloviť 
ďalšiu firmu, ktorá by nám 

s kosením pomohla. Musíme 
si však uvedomiť, že peňazí 
nie je nazvyš, takže bude 
treba zvážiť, koľ ko kosiť 
a čo to vyjde, aby aj občania 
boli spokojní, ale aby to 
aj mestská kasa utiahla,“ 
vysvet li l Pojtek. Jednou 
z  možností ako sa vyspo-
riadať s  otázkou údržby 
verejnej zelene, je zmeniť 
samotnú skladbu mestskej 
vegetácie. Podobný koncept 
vyskúšalo už niekoľko miest 
a obcí, medzi inými Zvolen, 
bratislavské Nové Mesto, 
Trnava aj Prievidza. Bežné 
trávy na vybraných plochách 
nahradili siatím lúčnych 

zmesí. „Uvažujeme, že by 
sme sa aj my mohli pokúsiť 
nahradiť niektoré plochy 
lúčnymi zmesami, pri ktorých 
existuje prísľub, že produkcia 
zelenej hmoty bude ďaleko 
nižšia. Nemuseli by sme tak 
často kosiť a  vďaka lúčnym 
kvetom, ktoré sú v týchto zme-
siach, by sa zvýšila aj atrakti-
vita verejnej zelene,“ povedal 
vedúci. Mesto dúfa, že by 
tak vyhovelo nespokojným 
občanom. „Väčšina podnetov, 
ktoré dostávame sa týka toho, 
že je nepokosené, ale začínajú 
nám prichádzať aj otázky, 
prečo kosíme a poškodzujeme 
mestskú zeleň, pretože kosenie 

pr i súčasnom slnečnom 
počasí spôsobuje vysýchanie 
plôch, takže namiesto zele-
ných plôch máme zhorené 
plochy...“ dodal Pojtek. Lúčne 
kvety s  nízkym vzrastom 
sú pôvabné na  pohľad a  sú 
lákadlom aj pre včely, ktorých 
je podľa odborníkov čoraz 
menej. Preto je súčasnosti 
po celom Slovensku rozbeh-
nutý projekt Mestské včely, 
ktorý reaguje na  potrebu 
biodiverzity, teda zachovania 
rozmanitosti prírody v mes-
tách. Otázkou ale zostáva, 
ako tieto nové výzvy príjmu 
občania a tiež príroda sama. 

D. Legeňová

Budú u nás plochy lúčnych kvetov?

Dokončenie z 1. strany >>
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V  posledných epi-
zódach nášho letného 
hudobného seriálu som sa 
venoval prevažne tvrdším 
hudobným žánrom, ktoré 
sa ozývajú v  garážach 
nášho mesta. Tento týždeň 
trochu opäť spomalíme 
a  pozrieme sa na  tr i 
telesá, ktoré pomocou 
gitár vytvárajú pre zmenu 
tóny vhodné pre uši 
pokojnejších poslucháčov. 
Prvou formáciou, ktorú 
si v  dnešnom v ydaní 
predstavíme, je kapela 
Mellow:Barz. Pod týmto 
enigmatickým, no zároveň 

podivne upokojujúcim 
názvom sa ukrýva trojica 
Ladislav Hunka (basgi-
tara), Peter Ďurčo (gitara) 
a  Martin Božík (bicie 
nástroje). Kapela sa zame-
riava na úpravu známych 
skladieb do  fusion štýlu. 
Primárne tvoria  spomí-
nané trio, no na  spev si 
pozývajú rôznych hostí. 
Majú za  sebou niekoľko 
vystúpení v našom meste 
a  okolí, no bánovskú 
vlajku reprezentova l i 
aj na  známom festivale 
Legendy. S  touto kapelou 
úzko súvisí aj jazzová for-

mácia Black Note, ktorá 
existuje čiastočne na pôde 
Ars Akademy. Tvoria ju už 

spomínaný Peter Ďurčo 
(gitara), Ladislav Hunka 
(basgitara), Michal Polák 
(gitara). Túto zostavu 
doplňujú hostia Zuzana 
Havloňová (spev) a Adam 
Halás (husle). Black Note 
vystúpili doposiaľ na nie-
koľkých školských akciách, 
ale aj na  výstave obrazov 
a lebo ochutnávke vín. 
Myslím, že na  podobnú 
muziku úplne ideá lne 
miesta. V podobných loka-
litách hráva aj formácia 
Starí Známi, ktorí už za tie 
roky paradoxne naplnili 
podstatu svojho názvu 
a stali sa starými známymi 
aj svojim poslucháčom. Ja 
som sa s nimi stretol prvý 
raz niekedy v  roku 2013, 

no už vtedy mali za sebou 
tri roky koncertovania. 
Viacero generácií Bánov-
čanov ich môže poznať 
z rôznych plesov, podujatí, 
no aj samostatných kon-
certov v  našom regióne. 
Od  roku 2010 prešla 
kapela rôznymi variá-
ciami, no momentálne 
kapelu tvoria kapelník 
Martin Tomašovych (spev, 
gitara), Linda Kubíčková 
(spev), Peter Kovalčík 
(gitara), Jakub Provazník 
(bicie nástroje), a  Karol 
Štefk ovič (striedavo, bicie 
a  basgitara). Od  formátu 
hudobných zoskupení si 
teraz odskočíme, pretože 
sa pozrieme na  „zub“ 
vlkovi samotárovi. Je 
ním Radovan Hanko
a  je dôležitou súčasťou 

bánovského hudobného 
podhubia. O Radovi by sa 
dalo rozprávať nespočetne 
veľa, to je pravdepodobne 
daň každého cestovateľa. 
Práve z  týchto cestovateľ-
ských smerov čerpá tento 
charizmatický pesničkár 
najviac inšpirácie na svoju 
t vorbu. V  Kanade si 
z a r á b a l  b u s k i n g o m 
(pouličnou hudobnou pro-
dukciou), čím si, citujem, 
„splnil sen, pretože robil 
čo ho bavilo a ešte si tým 
aj zarábal“. Americký 
kont inent precestova l 
dodávkou od  Aljašky až 
po Mexiko a zážitky z tejto 
odysey pretavil do  svojej 
hudobnej tvorby. Práve 
s  plnou kapsou piesní 
sa vrátil na  Slovensko, 
kde veľmi aktívne kon-
certuje, nielen doma ale 
aj v  ostatných mestách 
našej malej krajiny. Jeho 
vystúpenia sprevádzajú aj 
projekcie fotografi í, ktoré 
Radovan sám na  svojich 
cestách nafotil. Kto má 
rád folk s puncom textovej 
autenticity, nemusí zájsť 
ďaleko. Niekoľko Rado-
vých nahrávok už koluje 
napríklad aj na internete. 

Maroš Buchel

kultúra4

Bánovské hudobné skupiny - Mellow:Barz, Starí známi...

Mellow:Barz - zľava Peter Ďurčo, Martin Božík, Ladislav Hunka

Starí Známi - zľava Karol Štefk ovič, Martin Tomašo-
vych, Linda Kubíčková, Peter Kovalčík

Radovan Hanko

Neuveriteľný prvý rok činorodého priestoru Ži:va

V  septembri to bude 
neuveriteľný rok, čo sme 
odomkli dvere činorodého 
priestoru Ži:va s  čerstvou 
vôňou dreva a  obrovskou 
chuťou na  všetky zážitky. 
Za  tento čas si priestor 
získal dôveru pravidelných 
návštevníkov, ktorí sú 
pre nás neoceniteľnými 
nositeľmi dobrého slova 
medzi nováčikmi, ktorí 
neváhajú a  do  Ži:vy pri-
chádzajú a nešetria vetami 
chvály. Podarilo sa nám 
rozbehnúť aktivity, ktoré 

malomesto ani nečakalo. 
Túžba ponúknuť ľuďom 
kus kultúry, vzdelávacích 
a  tvorivých aktivít, viedla 
naše ruky pri písaní  viace-
rých projektov. Projektov, 
vďaka ktorým by sme 
neboli tam, kde sa vidíme 
dnes. Doslova prelomovou 
sa stala pre nás pomoc 
Fondu na podporu umenia, 
ktorý z  verejných zdrojov 
podporuje naše hudobné, 
divadelné a  vzdelávacie 
aktivity už od  začiatku 
roka 2019. Vďaka fondu 

si tento rok ešte vychut-
náme koncerty Johnny 
Campbell z  UK, Sasha 
Boole z  Ukrajiny, Fankaz 
z  Talianska a  brazílskych 
Out in Style a slovenských 
Bad Karma Boy a Graeme 
Mark and the Natives. 
Nebudú chýbať ani ďalšie 
prednášk y, workshopy 
a divadlá. Na prázdninové 
piatkové večery sa nám 
tento rok podarili pripraviť 
outdoorové letné kiná. 
Za  finančnú podporu pri 
tomto projekte ďakujeme 

Me s t u  B á novc e  n a d 
Bebravou a  Nadácii VÚB. 
Šiestich premietaní v meste 
a  jeho prímestských čas-
tiach sa zúčastnilo viac ako 
200 divákov. Vašu prítom-
nosť a  dôveru si úprimne 
ceníme. Sme veľmi radi, že 
i v tomto roku sa nám poda-
rilo získať podporu Tren-
čianskeho samosprávneho 
kraja, tentokrát na projekt 
Večery spoločenských hier. 
Už teraz vyberáme nové 
spoločenské a  strategické 
hry, ktoré si u  nás budete 
môcť vyskúšať.

Po  letnej prestávke 
budeme fungovať od  sep-
tembra, a to v upravených 
ot vá rac ích hod i nách . 
Väčšina aktivít sa usku-
toční počas popoludní, 
a  to vo štvrtok, v  piatok 
a v sobotu. Podľa možností, 
sledujte naše sociálne siete, 
kde informácie pravidelne 
aktualizujeme. Mesačný 
program bude vždy zve-
rejnený v  tlačenej i  elek-
tronickej podobe tak, ako 
doposiaľ. 

ĎAKUJEME! 
  o.z. Ži:va
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Anna Škultétyová, rod. Čukanová *1923
Miroslav Škultéty *1941

Opustili nás

Sebastián Šaray a Sabrina Bekeová

Uzavreli manželstvo

na facebooku 

Už v stredu 21.8 o siedmej hodine ráno si budete 
môcť prísť zacvičiť do Crossgym-u Brutus na Mlyn-
skej ulici, kde bude pre vás pripravený ranný tréning. 
V  ten istý deň, ale o  16.00 h, opäť ožije Námestie 
Ľudovíta Štúra, kde sa uskutoční ďalšia časť literár-
neho pásma pre deti pod názvom Obývačka pod 
platanom. Tento raz bude hostkou Zuzana Kubašá-
ková, autorka kníh Škriatok v pyžamku, alebo Víla 
zo šatôčky. V rámci Kultúrneho leta vystúpi v nedeľu 
25.8. v  našom mestskom parku známy divadelný 
súbor Teatro Tatro... A v utorok 27.8. bude námestie 
patriť Blšiemu trhu v réžii MsKS. Viac na plagátoch 
v novinách na 8. strane.  (r)

KAM v meste 

D r u h á  a u g u s t o vá 
nedeľa patrila ľudovej 
hudbe Borovienka, ktorá 
do  bánovského parku pri-
niesla zábavu ako sa patrí. 
Ľudové tóny zneli parkom 
takmer dve hodiny. O kva-
lite hostí tohto vydania 
Kultúrneho leta svedčia 
pochvaly od publika, ktoré 
si  vyžiadalo pr ídavok 
a  ocenilo hudobníkov 
výdatným potleskom. Ako 
sme zistili na prvý pohľad, 
nešlo o  klasickú dychovú 
hudbu, kapela sama sa pre-
zentuje ako ľudová hudba 

s  dychovou zložkou, ktorá 
hrá známe ľudové piesne, 
piesne z  okolia Vrbového, 

ale aj piesne z  vlastného 
repertoáru a  nezanevreli 
ani na  tie tzv. moderné. 

V  Bánovciach dokonca 
predviedli vlastnú verziu 
známej piesne Pohoda 
z  dielne českého Kabátu. 
Ôsmi skúsení hudobníci 
nechali na  pódiu kúsok 
srdca, ich temperamentný 
koncert nenechal nikoho 
chladným. Veď koncer-
tujú doma aj v  zahraničí 
a  poznať ich môžeme aj 
z  televízie. Sme radi, že 
Borovienka zavítala aj 
do  Bánoviec a  tešíme sa 
na jej ďalšie koncerty plné 
dobrej nálady a pozitívnej 
energie.  (zj)

Kultúrne leto s temperamentnou Borovienkou 

N o v ý  s l o v e n s k ý 
fi lm Kto je ďalší? je nakrú-
tený podľa skutočných 
príbehov z  v iacer ých 
krajín sveta. Zobrazuje 
osudy mladých ľudí, kto-
rých internet priviedol až 
na  hranicu života a  smrti. 
Nový  film režiséra Mira 
Drobného získa l pred 
premiérou v  slovenských 
kinách 22. augusta 2019 
už dve víťazstvá  a  viaceré 
nominácie na zahraničných 
festivaloch. Víťazné  oce-
nenia si f i lm odniesol 
z medzinárodného festivalu 
v Minsku a Moskve. Medzi 
ďalšie ocenenia patria 
nominácie na  21. ročníku 
Medzinárodného festivalu 
v  Barcelone, 12. ročníku 
Medzinárodného festivalu 
v  škótskom Glasgowe, 20. 
ročníku Medzinárodného 
f i lmového festivalu vo 
francúzskom Aubagne. 
Ďalšie ocenenia prišl i 
z  festivalov v  Bukurešti, 
Istanbule, Mumbai, Lagose 
či amerického Kentucky. 
„Inšpiráciou filmu sú tri 
skutočné prípady mladých 
ľudí zo Slovenska, Kanady 

a  Ruska. Sú vyrozprávané 
jazykom mladej generácie,“
povedal režisér a  zároveň 

autor scenárov Miro 
Drobný.  Autent ickosť 
prostredia podtrhli aj 

reálne lokality, v  ktorých 
sa príbehy v  skutočnosti 
udiali. Filmoví protagonisti 
tak postupne pracovali vo 
Francúzsku, Číne, Hon-
kongu, Južnej Kórei, Českej 
republike a  Slovensku. 
Hudobná stránka fi lmu má 
rovnako medzinárodný 
rozmer. Britský spevák 
Liam Adams vytvoril pre 
film skladbu Don´t let me 
fall, ďalšia titulná skladba 
Voicelles pochádza z  pera 
p opu l á r ne j  s p e v á č k y 
Celeste Buck hingham, 
raperka Aless prida la 
sk ladbu Tisíc dôvodov, 
a  svetoznáma speváčka 
a  herečka Demi Lovato 
poskytla jeden zo svojich 
hitov Skyscaper. Novinka, 
z ktorej budete mať zaručene 
zimomriavky, je nakrútená 
podľa skutočných prí-
behov ľudí z  celého sveta, 
ktorých internet priviedol 
na  tenkú hranicu života 
a smrti. V Bánovciach nad 
Bebravou premietneme 
fi lm v  nedeľu 25. augusta 
o 19.00 h v Mestskom kul-
túrnom stredisku. 

Zuzana Janáčová

Celoslovenská premiéra slovenského filmu 
Kto je ďalší aj v Bánovciach nad Bebravou

Vitaj Jakubko medzi nami!
Predstavujeme vám najmladšieho 

Bánovčana - Jakubka Kralčíka, ktorý sa 
narodil 7. augusta 2019 o 13.00 h s mie-
rami 3100 g, 49 cm v Trenčianskej pôrod-
nici. Najviac na  svete ho milujú pyšní 
rodičia Andrea Merašická a  Vladimír 
Kralčík. Rodičom i  Jakubkovi prajeme 
dobré zdravie a veľa radosti. 

Z á k lad ná orga ni-
zácia Slovenského zväzu 
zdravotne postihnutých 
č.3 pozýva členov SZZP 
a  záujemcov z  radov 
o b č a n ov  n a   z á j a z d 
do  Uherského Hradišťa 
na Slovácke slávnosti vína 
a  otvorených pamiatok

v sobotu 7. septembra 2019 
a na zájazd do DAB v Nitre 
na  francúzsku komédiu 
Meno vo štvr tok 19. 
septembra 2019. Tešíme 
sa na spoločné stretnutia. 
Viac informácií na  pla-
gátoch v  informačných 
vitrínach.  (jk)

Pozvánky SZZP č. 3
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Hostia so zaslúženým víťazstvom MFK – Boleráz 0:1 (0:1)

S Petrom Bežákom, majstrom Európy v karate

Hostia prišli do  nášho mesta 
dobre pripravení predovšetkým 
po fyzickej stránke, čo zverencom tré-
nera Slováka robilo celý zápas prob-
lémy. Úvodnú šancu si vypracoval 
Kochan v  10. min, ale technickou 
strelou len tesne minul. Bolerát sa 

vedenia ujali v 21.min po  rohovom 
kope, keď Bagi preskočil na  päťke 
domáceho obrancu a  otvoril skóre 
stretnutia. Na druhej strane mohol 
vyrovnať Morávek, no jeho pokus 
letel tesne nad. V závere prvého dej-
stva mali šancu hostia, keď Selákovu 

jedovatú strelu vyrazil Korček len 
pred seba a  následne Loskot poslal 
loptu tesne vedľa. V druhom polčase 
sa hra odvíjala prevažne medzi šest-
nástkami, bez výrazných príležitostí. 
Naši futbalisti hrali na nakopávané 
lopty, ale do  vážnejšej gólovej 

príležitosti sa nedostali. Boleráz si 
o jeden gól zaslúžila vyhrať. Zostava 
Spartaka Bánovce: Korček – Zelenák, 
Hrabal, Tabak, Halás, Morávek (84.
Láska), Nazar (73.Dráb), Kyselica, 
Zita (59.F.J.Kochan), V.Kochan, 
Masarovič.  (aj,ms)    

Je držiteľom viacerých 
športových ocenení či titulov 
a  nedávno sa mu podarilo 
získať doposiaľ jeden z  naj-
významnejší úspechov. Reč 
je o  trénerovi Karate klubu 
Trend Petrovi Bežákovi, ktorý 
sa zo Slovenskou delegáciou 
v  polovici júna zúčastnil 
Majstrovstiev Európy v shito-
-ryu karate v  Rumunsku. 
Majstrovstvá Európy sa 
organizujú v rôznych štýloch, 
ale ak chcete súťažiť v  štýle 
shito-ryu, predovšetkým 
kata, musíte presne ovládať 
určitý spôsob techník, určité 
postoje, ktoré sú pre tento 
štýl dané. Čo sa týka kumite 
na štýle nezáleží.  Na Balkáne 
sa súťažilo v kategóriách kata 
aj kumite. Pokiaľ ide o kata, 
teda o  boj proti akémusi 
imaginárnemu nepriateľovi, 
dosiahol Peter Bežák pekné 

tretie miesto. V súboji kumite, 
kde proti nemu stál už reálny 
protivník zvíťazil a získal titul 
majstra Európy v štýle shito-
-ryu. ,,Pre mňa je honor maj-
stra Európy, najväčší aký som 
kedy získal. Mám aj zopár 
titulov zo svetových pohárov, 
ale predsa len majster Európy 
je viacej. Na  kontinentálny 
šampionát som cestoval 
s tým, že skôr uspejem v kata, 
čo sa nakoniec úplne nepo-
darilo. O fi nále som prehral 
na  zastávky a  nakoniec  
skončil tretí. V kumite som 
zápasil s  dvomi Rumunmi 
a  s  Talianom. Dokonca aj 
kamaráti z klubu hovorili, že 
boli prekvapení, že v kumite 
som zvíťazil“ povedal Peter 
Bežák s  ktorým vám ponú-
kame rozhovor. 
 V  B áno vc i a c h  n a d 
Bebravou ste dobre známy 

ako tréner, nás však zaujíma, 
kto cvičí vás..

Je tu jeden človek, ku 
ktorému chodíme zhruba 
raz za mesiac na doladenie 
techník. Navštevujeme aj 
semináre, ktorých sa zúčast-
ňujú aj japonskí majstri. Sna-
žíme sa takýmto spôsobom 
zlepšovať. Je to náročné, keď 

sa sám musím kontrolovať. 
Rýchlejšie napredujete, keď 
máte niekoho, kto vám 
hneď vie povedať. Musím 
to nahrádzať zrkadlami, 
natočiť sa a potom zisťujem, 
kde sú chyby.
 Ako ste sa ku karate 
dostali?

Venoval som sa zápa-
seniu, stolnému tenisu a jed-
noducho som sa o to zaujímal. 
Kúpil som si knižku karate 
a postupne som prišiel na to, 
že aj u nás, v Bánovciach je 
klub. Prihlásil som sa a tým 
sa to začalo. Mnohí moji 
rovesníci postupne skončili, 
no ja som vydržal. 
 Čo vám tento šport dáva?

Je to cesta aj fyzická aj 
duchovná. Karate musí byť 
založené na  tom, že vám 
funguje. A keď už funguje, 
t a k potom pr ichád z a 

duchovná cesta. Keby sme 
sa pozreli na  deti, ktoré 
trénujú desať rokov a získa-
vajú medaily, tak tréning, 
samotné učenie sa úderu, 
kopu, vytvára duchovno, 
pretože ten kto cvičí, musí 
sa sústrediť natoľko, aby 
to zvládol. A  tým pádom 
sa aj mentálna a duchovná 
stránka posúva ďalej vpred. 
 Čomu sa momentálne 
v klube venujete?

Sn a ž í me  s a  k lu b 
posunúť do  vyššej kvality. 
Zavolali sme si odborníka 
na  rôzne prístroje, ktoré 
merajú rýchlostne pohyby 
či silové danosti. Teraz pre-
behla skúška našich detí, ako 
na tom sú, samozrejme, aj ja 
som si to skúsil. Venujeme 
sa kondičným tréningom, 
ktoré sú už upravené podľa 
odborníka.  (dl,aj)

Bánovecká 
parenica

K l u b  s l o v e n s k ý c h 
turistov a Centrum voľného 
času v  Bánovciach nad 
Bebravou pozývajú všetkých 
priaznivcov bicykla v nedeľu 
1. septembra na  22. ročník 
cykloturistického podujatia 
Bánovecká parenica 2019. 
Cestné trasy vedú takmer 
výhradne po vedľajších cest-
ných ťahoch: C1 – asi 105 km 
okruh, C2 – asi 49 km okruh, 
odporúčaný bicykel cestný, 
MTB – 82  km, MTB2 – asi 
50  km, MTB3 – asi 20  km. 
Štart a  prezentácia pred 
CVČ od 8.30 do 9.55 h. Cieľ 
je v Hostinci u Paluša v Bis-
kupiciach. Upozornenia: pri 
deťoch do 15 rokov je potrebný 
súhlas rodičov, na  trase 
nie je zabezpečené žiadne 
občerstvenie, ochranná prilba 
povinná, podujatie sa usku-
toční za  každého počasia, 
každý účastník štartuje 
na  vlastné riziko, podujatie 
sa koná za  plnej cestnej 
premávky. Štartovné sú 2 
eurá, rodičia so svojimi deťmi 
do 15 rokov majú skupinové 
štartovné 2,50  eur (bez 
ohľadu na počet detí). Infor-
mácie: +421  905  910  068, 
t e l e fón ne  č í s lo  C VČ : 
+421 38/760 24 54.  (mch)

Nádherné letné počasie piat-
kového podvečera 9. augusta sme 
využili na návštevu Uhrovského 
hradu. Veď nás pozvali starí 
známi - členovia Občianskeho 
združenia Hrad U hrovec , 
priamo ich predseda Martin 
Varga z Bratislavy. Cesta na hrad 
po  pokojnej dlhšej ceste cez 
Čerešňovú dolinu bola naozaj 
„zarúbaná“. Ale vraj aj zelená 
turistická trasa. Búrka spred 
dvoch nocí tu pováľala statné 
buky a  na  dva dni znemožnila 
dobrovoľníkom aj archeológom 
prístup na  hrad, resp. z  hradu 
autom dole. Najviac roboty na jej 
vyčistení a zprejazdnení odviedol 
hradný tesár a  člen výboru OZ 
Voľoďa Žufa. Na  hrade bolo 
okolo sedemnástej hodine naozaj 
čulo. Dolné nádvorie plné sta-
vebného materiálu a  náčinia, 

v rigoloch sa stále hrbili archeoló-
govia a ich pomocníci. (Niektoré 
objavené artefakty si môžete 
pozrieť na  facebooku Občian-
skeho združenia Hrad Uhrovec.) 
Hlavné nádvorie rozvoniavalo 
rôznymi arómami. Nielen tra-
dične výborným kastelánovým 
gulášom. Pár desiatok ľudí 
čakalo na  slávnostné otvorenie 

prvého ročníka podujatia Hody 
kultúr - tak nazvali organizátori 
z  organizácie Inex a  „hradári“ 
v y v rc h o l e n i e  t ý ž d ň o vé h o 
pôsobenia zahraničných dobro-
voľníkov na hrade. Tí pomáhali 
nielen pri archeologických vyko-
pávkach, ale aj pri stavebných 
prácach na hospodárskej budove, 
ktorá už má komplet strechu. 
Na terase už viseli ručne poma-
ľované postery, kde každá zahra-

ničná skupina najmä obrazom 
priblížila ich krajinu. Spoločnou 
rečou bola síce angličtina, ale nie 
každý bežný návštevník hradu 
ovládal tento svetový jazyk. 
Takže sme prijímali informácie 
o  tej ktorej krajine obrazom 
a potom aj chuťovými bunkami. 
Na  piatkový podvečer nám títo 
zahraniční hostia pripravili 
pohostenie. Uvarili a  upiekli 
nám ich domáce špeciality. 
A  tak sme ako prvé ochutnali 
la sagne s  mletým mäsom 
a syrom z Talianska, zemiakovo-
vajíčkové jednohubky tapas zo 
Španielska, brzi uštipci na spôsob 
našich langošov zo Srbska, ryžové 
rizoto s krevetami z Hong Kongu, 
zapekanú krupicovú kašu so 
škoricou a pomarančovým kara-
melom z Grécka, zemiakový šalát 
s cibuľou a kôprom z Nemecka, 
palacinky s nutelou a vanilkový 
puding z Francúzka, ale aj pravú 
cesnačku z Česka uvarenej v kotli 
(na foto), ktorej podrobný recept 
nám v bratskej reči priblížil dob-
rovoľník z  Dobříža. Dozvedeli, 
sem sa tiež, že uštipci je tradičné 
jedlo Srbov na raňajky. Ide vlastne 
o tradičné chlebové cesto, ale bez 
kvasníc, kde namiesto vody je 
pivo a  malé placky, resp. guľky 
sa vyprážajú v  oleji. Ochutiť si 
ich môžete na slano i na sladko. 
Snáď najviac, pre mňa osobne, 
prekvapila úžasná chuť lasagní, 

a krupicovej kaše, ale aj ostatné 
jedlá chutili výborne. Všetko 
pripravené v skromných, naozaj 
veľmi skromných podmien-
kach hradnej kuchyne. Vrele 
všetkým ďakujem. S  výčitkami 
svedomia som si dala sľub, že 

na  budúce pôjdem na  hrad 
aspoň s  pekáčom koláčov. Veď 
ako by to bolo, aby nás hostia 
hostili a  ešte pri tom zachra-
ňovali a  zveľaďovali náš hrad!
 Text a foto: 

 Alena Borszéková

Ako nás na Uhrovskom hrade hostili zahraniční dobrovoľníci

INEX – Združenie pre medzinárodné výmeny mládeže a turistiku 
vzniklo 8. apríla 1993. Okrem medzinárodných táborov začal 
INEX organizovať rôzne iné krátkodobé dobrovoľnícke aktivity, 
rozbehli na Slovensku víkendové workcampy, začali pre dobrovoľ-
níkov organizovať pravidelné „čajové dejchánky“, na workcam-
poch zaviedli tradíciu Hodov kultúr a workshopov na aktuálne 
témy cez projekt INEX Messenger, na Európsku Dobrovoľnícku 
Službu vysielajú do zahraničia viac mladých ľudí, než kedykoľvek 
predtým, a od roku 2009 sú ich školenia pre lídrov workcampov 
akreditované Ministerstvom školstva SR. Viac na www.inex.sk
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Detská opekačka v Malých Chlievanoch
Prázdniny sú v plnom 

prúde a  možností , ako 
ich zmysluplne stráviť, je 
naozaj dosť. Na  prázdni-
nujúce deti mysleli aj čle-
novia občianskeho výboru 
Malé Chlievany. Na  9. 
augusta pripravili pre ne 
detskú opekačku spojenú 
s diskotékou. Celkovo sa tu 
zišlo viac ako 50 domácich 
i  prázdninujúcich detí , 
ktoré prišli v  sprievode 
svojich rodičov či starých 
r o d i č o v.  P r í t o m n ý c h 
v  úvode privítal predseda 
OV Dušan Senčík . No 
a  potom sa všetci hladoši 
postupne pustili do  ope-
kania chutných špekáčikov. 
Počas celého popoludnia 

z n e l i  z n á m e  d e t s k é 
pesničky a  kto mal chuť, 
mohol si aj zatancovať. 
Viacerí toto popoludnie 

využili aj na  športové hry 
či zábavu na  detskom 
ihrisku. S určitosťou možno 
povedať, že každý z  nich 

túto akciu zhodnotil ako 
veľmi vydarenú. 

 Text a foto:
  Marek Kasala

Občianske združenie 
Za život pozýva  na 362. 
ročník Radvanského 
jarmoku  v  Banskej 
Bystrici. Zájazd sa usku-
toční 7. septembra 2019. 
Odchod autobusu o 8.00 
h zo sídliska Dubnička 
(pri starej Bille), 8.10 
h zastávka MHD  pri 

mestskej polícii. Bližšie 
info na  oz.za.zivot@
c e nt r u m . s k ,  a l e b o 
na  0904  891  862.   Pri-
hlásiť sa môžete aj 
osobne v dňoch 20. až 22. 
augusta od 15.00 do 16.00 
h v  Klube dôchodcov 
na  ulici Za  valy (vstup 
od parku). (mh)

Pozvánka OZ Za život
na Radvanský jarmok

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje 
ZÁMER

Predaj optickej siete 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa.

Mesto Bánovce nad Bebravou ako predá-
vajúci a BDTS, s.r.o., so sídlom: ul. Svä-
toplukova 1601, 957  04 Bánovce nad 
Bebravou, IČO: 46 972 315, ako kupujúci 
optickej siete. Bližšie informácie získate 
na stránke mesta www.banovce.sk

Mesto Bánovce nad Bebravou vyhlasuje výberové konanie podľa § 5 zákona 
č. 552/2003 Z.z. o výkone práce vo verejnom záujme v znení neskorších predpisov 
na obsadenie miesta:

vedúci odboru vnútornej správy 
Mestského úradu v Bánovciach nad Bebravou

u zamestnávateľa:
Mesto Bánovce nad Bebravou, Nám. Ľ.Štúra 1/1, 957 01 Bánovce nad Bebravou

1. Kvalifi kačné predpoklady: ukončené minimálne vysokoškolské vzdelanie 
druhého stupňa 

2. Iné kritériá a  požiadavky: riadiaca prax minimálne 3 roky, pôsobilosť 
na  právne úkony v  plnom rozsahu, bezúhonnosť, znalosť legislatívy v  oblasti 
– verejnej správy s dôrazom na územnú samosprávu mesta a  to najmä zákon č. 
369/1990 Zb. o obecnom zriadení v  z.n.p. a  súvisiace právne predpisy, výborné 
organizačné a komunikačné schopnosti, samostatnosť, zodpovednosť, rozhodnosť,
odolnosť voči stresu, ovládanie práce s PC (Microsoft  Offi  ce, Internet).

3. Zoznam požadovaných dokladov: fotokópia dokladu o najvyššom dosiah-
nutom vzdelaní, čestné vyhlásenie o spôsobilosti na právne úkony v plnom rozsahu, 
čestné vyhlásenie o bezúhonnosti, profesijný životopis v  štruktúrovanej forme, 
referenčný list, súhlas so spracovaním všetkých osobných údajov poskytnutých 
uchádzačom v  potrebnom rozsahu pre účely výberového konania v  súlade so 
zákonom č. 18/2018Z.z..

4. Platové podmienky: od 937 € brutto v závislosti od odpracovaných rokov 
a odborných skúseností z praxe, bez príplatkov.

Výberové konanie bude pozostávať z  ústneho pohovoru. Žiadosť o  účasť 
na výberovom konaní spolu spožadovanými dokladmi je potrebné podať v zalepenej 
obálke označenej heslom „VÝBEROVÉ KONANIE – ODBOR VNÚTORNEJ 
SPRÁVY – NEOTVÁRAŤ“ v  lehote do 26. augusta 2019 do 12.00 h na adresu 
mesta. V  uvedenom termíne musí byť žiadosť a  ostatné požadované doklady 
doručené mestu Bánovce nad Bebravou. Na oneskorene podané žiadosti o účasť 
na výberovom konaní sa nebude prihliadať.

Guláš cup v Bučkolande v réžii Bánovčanov
Augustový Guláš cup v „Bučko-

lande“ v Závade pod Čiernym vrchom 
sa pomaly, ale iste stáva veľkým 
konkurentom júnového Gulášfestu 
v  Malých Chlievanoch. Tak ako 
minulý rok, aj v  tomto v  poradí 
piatom ročníku sa ho zúčastnilo 
šestnásť súťažných tímov. „Vyšší počet 
družstiev by sa sem ani nezmestil. 
Priestranstvo uprostred dediny pred 
požiarnou zbrojnicou pri potoku je 
akurát také, aby sa tu naši priaznivci 
cítili dobre. Minimálny priestor sme 
využili maximálne,“ hovorí Bánovčan 
Milan Bučko, ktorý do  organizácie 
súťaže i obsluhy zapojil celú rodinu, 
a netajil sa spokojnosťou s účasťou, 
priebehom, výbornou náladou 
i počasím. Možno mohlo byť trochu 
chladnejšie, lebo tridsiatky boli zaťa-
žujúce najmä pre súťažné družstva. 
Po celý deň im tu síce vyhrávala živá 
muzika, ale pri horúcich kotloch 
bolo na „uvarenie“. Okolo pätnástej 
hodine prišlo vyhodnotenie. Porota 

rozhodla, že najlepší guláš, tak ako 
v minulom roku, aj teraz navaril Ján 
Tomaška s rodinou z Uhrovca. Jeho 
bodový náskok bol jednoznačný. 
Druhé miesto získal tiež uhrovský 
guláš, tentokrát od  družstva La 
Maňana a  tretie nováčik súťaže 
– družstvo Podhorie zo susednej 

Slatinskej doliny. Keďže sa najlepší 
guláš „rozpredal“ hneď (a ešte sa ani 
nevedelo, že zvíťazí opäť), ocenili 
sme chuťovými bunkami aspoň ten 
„strieborný“. 

Nesmieme zabudnúť spomenúť aj 
účasť bánovských družstiev – BB car 
a Smädní ft áci. Pod týmto vtipným 
názvom sa ukrývala veselá partia uči-
teľov bánovskej zušky a ich rodinných 
príslušníkov a priateľov. Určite tých 
Bánovčanov tu bolo viac, či pri kot-
loch alebo ako ochutnávači za stolmi. 
A pochutnali si aj tie najmenšie deti, 
lebo sa tu tradične podáva aj Baby 
guláš – krupicová kaša a v tomto roku 
aj čerstvé palacinky „na  počkanie“. 
Závada je síce maličkou podhorskou 
dedinkou, kde líšky dávajú dobrú noc 
a  je tu  viac chalupárov ako domá-
cich. Napriek tomu sa teší záujmu 
mešťanov z  Bánoviec. Či turistov, 
cyklistov, mototuristov... A ako sme 
zistili, aj gulášových nadšencov.

 Alena Borszéková 

Mesto Bánovce nad Bebravou zverejňuje 
ZÁMER

Predaj pozemku 
z dôvodu hodného osobitného zreteľa

Mesto Bánovce nad Bebravou ako pre-
dávajúci a KOVYT, spol. s  r.o., Hollého 
1190/48, 957 01 Bánovce nad Bebravou, 
IČO: 31 433 774, ako kupujúci pozemku 
C-KN parc. č. 1805/12 – zastavaná plocha 
a nádvorie o výmere 11 m2, k. ú. Bánovce 
nad Bebravou. Bližšie informácie získate 
na stránke mesta: www.banovce.sk

Dnes vám napíšem o  zásadnom vplyve mena 
na zdravý vývoj jednotlivca. Dôsledkom a príčinou 
tohto zamyslenia sú meniny, ktoré som oslavovala 
toť - nedávno. Meniny sú super deň. Vaše meno je 
napísané v  kalendári a  tak je nespochybniteľné, že 
máte dôvod oslavovať. Ak je vaše meno pekné, často 
a ľahko použiteľné a ešte aj rýdzo slovenské, je pred-
poklad, že o vás budú písať básne a spievať piesne. 
Napriek týmto nepopierateľným výhodám nebolo pre 
mňa ľahké byť Zuzanou. Naši to mysleli dobre, aj keď 
chvíľu váhali, či mám byť Denisa, keďže som sa naro-
dila 1. novembra. Asi stáli pri mne všetci svätí a tak 
som predsa len Zuzana. Všetko by bolo fajn, keby 
sa zopár škodoradostných jedincov na prvom stupni 
ZDŠ nerozhodlo volať ma Zuza. Tak toto bola pre 
mňa katastrofa! Neprípustné! Zuza! Slzy, ktoré som 
kvôli tomu vyplakala v nádeji, že roztopia, rozpustia 
a  odplavia tú potupu, uschli až v  neskorej puberte 
- niekedy pred prahom dospelosti. Veľmi výrazne 
k tomu prispel môj kamarát Fero. Chodil na športové 
gymnázium a cestovávali sme spolu vlakom do Tren-
čína. Keď sa rozhodol napísať mi prvý ľúbostný list, 
začal: „Ahoj Zuza!“ a  pokračoval: „... budem Ťa 
volať Zuza, pretože sa mi to páči. Zuzana je veľmi 
ofi ciálne a Zuzka je pre malé decko.“ Tak toto bolo 
jasné ako facka! Nedalo sa nič namietať. Argumenty 
podložené citom nebolo možné ignorovať. Fero týmto 
úvodom obrúsil ostré hrany, ktoré delili mňa a moje 
meno. A dokonca som si ho aj obľúbila (meno... a aj 
Fera). A tak sme teda zostali žiť v mierovej symbióze 
- ja a moje meno. Dnes už s istotou viem, že budem 
radšej babka Zuza ako napríklad babka Jessica alebo 
Chiara. Všetko je tak, ako má byť.  (zb)

 Dnes píše Zuza.nka
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Sme tu pre vás 
v najťažších chvíľach

Zabezpečujeme komplet 
pohrebné služby

non-stop
0911 132 630

vlastná výroba 
živých vencov a kytíc

0914 327 411
pohrebníctvo@tedos.sk

POHREBNÁ 
SLUŽBA

V mestskom parku šapitó Teatro Tatro 
V nedeľu 25. augusta sa 

náš mestský park premení 
na  rozprávkovú krajinu. 
Zav íta  k  ná m súbor 
umelcov pod názvom 
Teatro Tatro. Tento súbor 
vznikol už v  roku 1989 
a  od  tých čias sa v  ňom 
v yst r ieda lo v iac  a ko 
sto hercov, výtvarníkov 
a  režisérov. Všetci mali 
jedno spoločné. Učarovalo 
im divadlo. To založili 
pôvodne ako spolok hercov, 
režiséra, výtvarníka a  ich 
rodín. Popularita Teatra 
postupne rástla a to nielen 
u nás, ale taktiež v Poľsku. 
Začiatky však neboli ani 
zďaleka bezproblémové. 
Ani úspechy im negaran-
tovali strechu nad hlavou 
a  jedného dňa sa ocitli 
na ulici. To ich však vôbec 
neodradilo. Práve naopak, 
zača lo ich bav iť hrať 
na  ulici pre náhodných 
okoloidúcich. Ale, samo-

zrejme, ani to nemohlo 
trvať večne a  tak založili 
Klub Teatra Tatra. Stále 
však išlo len o  priestor, 
ktorý umožňoval priniesť 
zážitky z  predstavení len 
určitému počtu divákov. 
A  oni chceli šíriť radosť 
a  zábavu úplne všade. 
Preto vznikla Maringotka. 
Divad lo na  kolesách, 
s ktorým sa vydali do sveta. 
Hrali v  Poľsku, Čechách, 
Francúzsku, Bielorusku 
a Taliansku. Avšak zlatým 
klincom bolo ich predsta-
venie v  kanadskom Van-
couveri počas olympiády. 
Mimochodom, na  nej 
nesúťažili len športovci. 
Herci a súbory z mnohých 
krajín tiež dostávali oce-
nenia. A práve z kultúrnej 
olympiády si Teatro Tatro 
odnieslo zlatú medailu. 
Z   m n o hýc h  ď a l š í c h 
úspechov spomenieme 
aspoň to, že sú držiteľmi 

tradičného ocenenia Zlatý 
gunár, ktoré sa odovzdáva 
na  známych Kremnických 
gagoch. Je teda jasné, že 
k  nám neprídu žiadni 
nováčikovia, ale skúsený 
a  úspešný súbor, ktorý si 
rokmi vybudoval skvelé 
renomé doma, a le aj 
v  zahraničí. V  repertoári 
majú viacero predstavení. 
K nám do Bánoviec prídu 
potešiť hlavne deti. V mest-
skom parku postavia svoje 
cirkusové šapitó, v ktorom 
bude mať miesto úsmev, 
dobrá nálada, ale rozhodne 
nie nuda! Na programe dňa 
bude totiž rozprávka o Čer-
venej čiapočke. Možno 
si poviete, že tento starý 
a  tisíckrát prerozprávaný 
príbeh už predsa nemôže 
nikoho baviť. Ale to sa veľmi 
mýlite. Nie všetko je totiž 
tak, ako sa na prvý pohľad 
zdá. Príďte sa skryť pod 
šapitó a vydať sa do  sveta 

fantázie a  postáv, ktoré 
vám možno nebudú až také 
známe, ako ste si mysleli. 
Predstavenie začína o 16.00 
h a  o  dve hodiny neskôr 
je na  programe repríza. 
Z  dôvodu obmedzenej 
kapacit y je potrebné 
rezervovať si miestenky. 
M ô ž e t e  t a k  u r o b i ť 
v  Mestskom kultúrnom 
s t r e d i s k u ,  pr í p a d n e 
v  Informačnom centre 
na námestí.  (vz)

 Kto dokáže vyčistiť – hĺbkovo – starší koberec z vlny? 
Rozmer asi 3x3 m. Tel. 0918 514 638.
 Predám slivky. Tel. 0944 140 055.

INZERCIA

K ST Bá novce nad 
B e b r a v o u  o r g a n i z u j e 
na  štátny sv iatok 29. 
augusta autobusový zájazd 
do  pohor ia Ost rôžk y, 

na  hrad Divín až k  prie-
hrade Ružiná, odchod 
o  6.30 h zo stanice SAD. 
Viac na www.kstbanovce.sk 
alebo na 0905 910 068.

Turistika aj poznávanie


